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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice: 30.09.2020  

Číslo: 02928/2020/ORRUPŽP-36383  

Vybavuje: Ing. Ľudmila Sekeráková 
e-mail:ludmila.sekerakova@vucke.sk 

telefón: 055/6196654 
  

 

ZÁPISNICA 

 

zo 17. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 30. 09. 2020 

na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 208 (1. poschodie).  

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

3. Návrh  Všeobecne záväzného  nariadenia  Košického samosprávneho kraja o výške úhrady 

za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja  

4. Zmena a doplnenie Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 

č. 1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne zá-

väzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 8/2008 a č. 5/2014 

5. 3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2020 

6. Schválenie strategického dokumentu – Plán udržateľnej mobility Košického kraja 

7. Vstup Košického samosprávneho kraja do Národnej vodíkovej asociácie Slovenska 

(NVAS)     

8. Majetkové veci 

a) Dodatok č. 2 k  Zásadám hospodárenia s  majetkom Košického samosprávneho kraja  

9. Informácia SVP, š.p. o revitalizácií vodných tokov – aktuálne informácie (bod 2e/ z Plánu 

úloh komisie na II. polrok 2020) 

10. Aktuálne informácie o priebehu územnoplánovacej činnosti a príprave projektov KSK 

(GLIP, Geosurvey, INOBAT, Strategický park Haniska) 

11. Návrhy, podnety, požiadavky 

12. Rôzne 

13. Záver 
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K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril 17. rokovanie 

komisie. Upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu 

výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice. Z celkového počtu 25 členov komisie bolo na 

začiatku rokovania prítomných 13 členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina a  tým je 

komisia uznášaniaschopná. Návrh programu rokovania komisie bol zaslaný všetkým členom 

komisie e-mailom.  

Predseda komisie v úvode predstavil novo vymenovaného vedúceho odboru regionálneho 

rozvoja, územného plánovania a životného prostredia  Ing. Mateja Ovčiarku. 

Diskusia: 

Ing. Ovčiarka vo svojom vystúpení hovoril o ďalšom smerovaní odboru, spomenul nové 

programové obdobie európskych štrukturálnych fondov na obdobie rokov 2021 až 2027 

a  s tým bezprostredne súvisiaci základný dokument - PHSR Košického kraja. Je schválený 

projekt efektívna verejná správa, kde je spolupráca s odborom projektov a investícií. V blízkej 

budúcnosti nás bude o ďalších krokoch  odboru informovať.  

Záver: 

Neboli predložené žiadne návrhy na doplnenie programu. Predseda komisie požiadal členov 

komisie o  hlasovanie o programe ako celku. 

 

Uznesenie č. 20/2020 

Komisia schvaľuje program 17. rokovania komisie. 

 

Hlasovanie č. 1 

Prítomní: 13 

Za: 13                                         Proti: 0                                      Zdržal sa: 0 

Predseda komisie skonštatoval, že program 17. rokovania komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

1. Požiadavka 

Predseda komisie požiadal pána poslanca Ing. Petra, aby v klube riešili neúčasť poslanca 

Ing. Štefana Staška.   

 

Plnenie:  

Požiadavka zostáva v riešení. 

 

2 Požiadavka: 

Predseda komisie požiada vedúceho odboru SO pre IROP, aby sa zúčastnil najbližšieho roko-

vania komisie ÚPaŽP. Členovia komisie požadujú informácie z odboru SO pre IROP: čo od-

bor robí, akú má personálnu obsadenosť, aké majú zamestnanci vzdelanie a prax, platové za-

radenia, koľko projektov posúdia za rok.  

 

Plnenie: 

Z dôvodu dlhodobo plánovaného liečebného pobytu, vedúci odboru SO pre IROP požiadal 

o ospravedlnenie z rokovania komisie a presunutie na ďalšie rokovanie komisie, keďže sa ho 

chce zúčastniť osobne a zodpovedať všetky otázky. Požiadavka zostáva v riešení. 
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Prišiel jeden člen komisie: 13:11 hod.- spolu 14 členov. 

 

Uznesenie č. 21/2020 
Komisia berie na vedomie plnenie požiadaviek z komisie bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 2  

Prítomní: 14  

Za: 14      Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

Prišiel jeden člen komisie: 13:25 hod.- spolu 15 členov. 

 

K bodu č. 3: 

Návrh  Všeobecne záväzného  nariadenia  Košického samosprávneho kraja o výške 

úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych 

služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja  

  

Vyjadrenie:   
O materiáli podrobne informovala Mgr. Révajová Bujňáková, vedúca referátu pre zariadenia a Ing. 

Gima, zástupca riaditeľa úradu.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Rovinský, Ing. Petro, JUDr. Hlinka 

Predmetom diskusie boli témy: 

- nevyhnutnosť prijatia tohto opatrenia, ak sa neprijme  spôsobí to nárast poplatkov  za soc. 

služby v budúcnosti, 

- predložený bol ten istý návrh bez zmeny, 

- pomer nárastu príjmov obyvateľstva k poplatkom za soc. služby, 

- nárast počtu sociálne odkázaných, ktorí nebudú môcť uhradiť poplatky za tieto služby, - 

otázka znela, či môže dôjde k nárastu počtu prijímateľov, ktorí nebudú schopní platiť 

úhradu 

- aké sú pohľadávky a ako sa ich darí vymáhať, systém vymáhania pohľadávok . 

Na otázky zodpovedala Mgr. Révajová Bujňáková a Ing. Gima, zástupca riaditeľa Úradu KSK. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal odbor sociálnych vecí o písomnú informáciu pre členov komisie 

a to: aká je výška pohľadávok a ako sa darí vymožiteľnosti pohľadávok . 

 

Uznesenie č. 22/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č.3 

Prítomní: 15 

Za:8    Proti:1    Zdržal sa:6 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č.4: 

Zmena a doplnenie Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 

č. 1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne zá-

väzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 8/2008 a č. 5/2014 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informoval RNDr. Adrián Kuba, vedúci marketingového oddelenia. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojil Ing. Petro, ktorý nevidí dôvod na zmenu symbolov, bolo už dosť 

pripomienok k materiálu . 

 

Záver: 

Neboli predložené návrhy resp. doplnenie materiálu. 

 

Návrh na uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č.4  

Prítomní: 13 

Za: 5                                          Proti: 4                                      Zdržal sa: 4 

Návrh nebol schválený. 

 

Prišiel jeden člen komisie: 13:55 hod.- spolu 16 členov. 

 

K bodu č. 5: 

3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2020 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informoval Dipl. - Kfm. Ing. Michal Demo, vedúci odboru financií.  
 

Diskusia: 

K materiálu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Neboli predložené návrhy resp. doplnenie materiálu. 

 

Uznesenie č. 23/2020  
Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č.5  

Prítomní: 16 

Za: 16                                          Proti:0                                    Zdržal sa:0  

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 6: 

Schválenie strategického dokumentu – Plán udržateľnej mobility Košického kraja 

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovali Ing. Miroslav Fazekaš, PhD., referent integrovanej dopravy, 

Ing. Restei, referent pozemných komunikácií správa a údržba ciest a Ing. Hužvík konateľ 

a zástupca riaditeľa organizátora IDS Východ, s.r.o. 
 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Rovinský, Ing. Kravčík, RNDr. Smrčo. 

Predmetom diskusie boli témy: 

- zohľadnenie v scenároch aj perspektívy v nadväznosti na rozvoj strategických investícií 

kraja z hľadiska integrovanej dopravy (vybudovanie GLIP, SP, Haniska, Inobat,...), analý-

zy o zahusťovaní verejnej dopravy vzhľadom k ekonomickému rozvoju,  

- prepájanie a komunikácia pri vypracovaní strategických dokumentov kraja navzájom me-

dzi jednotlivými odbormi úradu, ktoré odbory úradu sa podieľali na tomto dokumente,  

- ekonomická štruktúra a jej rast  posilňuje potrebu kvalitnej dopravnej mobility za prácou, 

- ako sa zvýši podiel železničnej dopravy na  dopravnej obslužnosti Košíc, 

- EÚ požaduje vyššie využitie železničnej dopravy, 

- južný železničný ťah Košice – Plešivec – využiteľnosť, 

- nakoľko sa počíta v PUM s rozšírením pracovných príležitosti v Košiciach a s preferen-

ciou železničnej dopravy, 

- parkoviská pri železničných zástavkách, ich prerokovanie so zástupcami železníc, 

- záchytné parkoviska –určené územia a časový rámec, súvis s vykonaním pozemkových 

úprav. 

Na otázky zodpovedali Ing. Miroslav Fazekaš, PhD., Ing. Restei a Ing. Hužvík. 

 

Záver: 

Neboli predložené návrhy resp. doplnenie materiálu. 

 

Uznesenie č. 24/2020  
Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č.6  

Prítomní: 16 

Za: 14                                          Proti:0                                    Zdržal sa: 2 

Návrh bol schválený. 

 

Prišiel jeden člen komisie: 14:16 hod.- spolu 17 členov. 

 

K bodu č. 7: 

Vstup Košického samosprávneho kraja do Národnej vodíkovej asociácie Slovenska 

(NVAS)     

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala Mgr. Lenka Kožárová, vedúca oddelenia európskych záleži-

tostí. 
 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Rovinský, Ing. Kravčík. 
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Predmetom diskusie boli témy: 

- EÚ pre nasledujúce obdobie stanovila ciele znižovania uhlíkovej stopy vo všetkých oblas-

tiach života, 

- význam vstupu KSK do NVAS  

- spracovaná štúdia s cieľom objaviť potenciál vodíkových technológií pre Košický samo-

správny kraj, 

- čerpanie z fondov EÚ na túto problematiku, zatiaľ nebol realizovaný ani jeden projekt, 

- z pohľadu územného plánovania s akou plochou je potrebné počítať, z pohľadu ŽP aké sú 

možné negatíva tejto činnosti,  ďalej aké sú nároky na pracovnú silu. 

Na otázky zodpovedala Mgr. Lenka Kožárová. 

 

Záver: 

Neboli predložené návrhy resp. doplnenie materiálu. 

 

Uznesenie č. 25/2020  
Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č.7  

Prítomní: 17 

Za: 15                                          Proti:0                                    Zdržal sa: 2 

Návrh bol schválený. 

 

Odišiel jeden člen komisie: 14:24 hod – spolu 16 členov. 

 

K bodu č. 8: 

Majetkové veci 

a) Dodatok č. 2 k  Zásadám hospodárenia s  majetkom Košického samosprávneho kraja  

 

Vyjadrenie: 

O materiáli podrobne informovala JUDr. Marta Vargová, poverená riadením odboru správy 

majetku. 
Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Rovinský, Bc. Karaffa. 

Predmetom diskusie boli témy: 

- športoviská  pri školách v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK a ich využívanie verejnosťou, 

- vypracovanie zásad KSK  (odbor  školstva) , 

- od kedy môžu školy otvoriť ihriská pre verejnosť – potrebné schváliť v zastupiteľstve 

dodatok, 

- prevádzkový poriadok vyhotoví správca so súhlasom predsedu, aké sú oprávnenia (kom-

petencie) správcu. 

Záver: 

Neboli predložené návrhy resp. doplnenie materiálu. 

 

Uznesenie č.26/2020  

Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č.8  

Prítomní: 16 

Za: 9                                          Proti: 1                                   Zdržal sa: 6 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 9: 

Informácia SVP, š.p. o revitalizácií vodných tokov – aktuálne informácie (bod 2e/ z Plá-

nu úloh komisie na II. polrok 2020) 

 

Vyjadrenie:  

Zaslaný email od Ing. Stanislava Dobrotku, technicko-prevádzkového námestníka: 

„Z dôvodu zhoršujúcej sa pandemickej situácie a opatrení prijatých v našej organizácii na 

predchádzanie ochoreniu na Covid - 19 chcem ospravedlniť neúčasť pracovníkom SVP š.p. 

OZ Košice na dnešnom rokovaní Komisie ÚPŽP. 

 

K bodu č. 10: 

Aktuálne informácie o priebehu územnoplánovacej činnosti a príprave projektov KSK 

(GLIP, Geosurvey, INOBAT, Strategický park Haniska) 

 

Vyjadrenie: 

K téme INOBAT poskytla aktuálne informácie Mgr. Lenka Kožárová: 

- od posledného predloženého materiálu nedošlo k žiadnym zmenám. V súčasnosti spoloč-

nosť INOBAT stavia linku vo Voderadoch. Pokiaľ sa linka nespustí a nezistí sa vitálnosť 

batérií, ich otestovanie, potom sa spoločnosť rozhodne o pokračovaní v ich výrobe. Ďalšie 

informácie budú najskôr budúci rok. Aktuálne informácie budú predložené do komisií. 

 

K téme Geosurvey  informoval o aktuálnom stave RNDr. Smrčo a Ing. Lizák: 

- pripravuje sa prieskumný vrt, ktorý má preukázať existenciu termálnej vody, jej množ-

stvo, kvalitu a teplotu. Z pohľadu formálnych procesov hodnotenia vplyvov na životné 

prostredie okresný úrad ukončil zisťovacie konanie, zvážil riziká, vyhodnotil doručené 

stanoviská, určil podmienky a rozhodol, že prieskumný vrt  sa nebude posudzovať, 

- pripravuje sa verejné obstarávanie na výber zhotoviteľa vrtu – zrejme pôjde o zahraničnú 

firmu, nakoľko na území SR nie je dostupný realizátor, 

- po zistení charakteru, teploty, minerálneho a chemického zloženia geotermálnych vôd  

a definovaní spôsobu ich využitia príslušný štátny orgán rozhodne o ďalšom postupe pri 

hodnotení vplyvov zámeru na životné prostredie 

  

K téme Strategický park Haniska  informoval o aktuálnom stave JUDr. Mgr. Rovinský a Ing. 

Lizák: 

- od posledného stretnutia s pánom Sulíkom, ministrom hospodárstva, nie sú známe žiadne 

nové informácie,  

- zástupca ORRÚPŽP nebol na stretnutie pána ministra v obci Haniska prizvaný, 

- referát ÚP vypracoval na základe schváleného uznesenia zastupiteľstva KSK č.390/2020 

zo dňa 29.júna 2020 návrh zadania  územnej prognózy Strategický park Haniska, ktoré 

bude prerokované s dotknutými orgánmi. 

 

K územnoplánovacej činnosť informoval Ing. Lizák: 

- v rámci územnoplánovacej činnosti referát územného plánovania priebežne vydáva stano-

viská k územným plánom obcí a miest, prípadne   ich zmenám a doplnkom.  
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K bodu č. 11 

Návrhy, podnety, požiadavky 

 

RNDr. Smrčo  

Konštatoval k problematike skládky odpadov, že v kraji absentujú skládky, je potrebné pod-

porovať budovanie nových skládok s modernými technológiami, nakoľko je tendencia vytvá-

rania nebezpečných skládok zo skládok komunálnych odpadov. V rámci koncepcie strategic-

kého dokumentu územného plánovania uvažovať v území aj s návrhom moderných skládok, 

na ktorých by sa odpadali dali zužitkovať. 

  

K bodu č. 12: 

Rôzne 

Predseda komisie požiadal všetkých členov komisie ak budú mať  body na prerokovanie 

v nasledujúcej komisii, nech svoju požiadavku zašlú emailom na tajomníčku komisie Ing. 

Sekerákovu, email: ludmila.sekerakova@vucke.sk v dostatočnom predstihu. 

 

K bodu č. 13: 

Záver 

Predseda komisie JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský konštatoval, že program rokovania komisie 

bol vyčerpaný, poďakoval prítomným za účasť a uviedol, že ďalšie rokovanie komisie sa 

uskutoční podľa odsúhlaseného plánu zasadnutí komisií, t.j. prvú stredu v dvojtýždňovom 

rokovacom intervale komisií o 13:00 hod. 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. Ľudmila Sekeráková 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský   

predseda komisie 
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